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Hrabišínské noviny
Informační zpravodaj obce Hrabišín 

prosinec 
2023

Slovo starostky
Pomalu končí období Adventu a už tu 
budou opět nejkrásnější svátky roku – 
VÁNOCE.

Dne 01.12. 2023 v  17:00 hod jsme spo-
lečně na návsi rozsvítili vánoční strom. 
Jako tradičně tato kulturní akce byla spo-
jena s  vánočním jarmarkem, kde si obča-
né mohli koupit různé vánoční výrobky. 
Sbor dobrovolných hasičů nám opět uvařil 
dobrý punč a  přichystal malé občerstvení. 
Děti ze základní školy zazpívaly vánoční 
písně, za což jim patří velké poděkování. 
 
Závěrem mi dovolte všem popřát klidné 
prožití vánočních svátků, hodně zdraví, 
lásky a životní pohody v novém roce 2024.

Ladislava Holoušová
starostka

Adventní čas
Adventní doba nás má připravit na nej-
očekávanější svátky roku VÁNOCE a  na 
každoroční oslavu příchodu Ježíše Krista. 
Jeho očistná a postní funkce způsobila ono 
fanatické uklízení, čištění, nebývalé zdo-
bení, vaření a pečení. Ve skutečnosti muse-
li lidé přečkat období, kdy počasí a příroda 
přinášela lidem samé problémy.

Bylo to čekání na nové světlo, na nový příchod 
života. ADVENT je znám už téměř tisíciletí 
a lidé si ho stále vylepšovali. Výroba betlémů 
je tradice stará osm století a nás může těšit, že 
nejkrásnější betlémy vznikaly u nás v Čechách 
a  na Moravě. Nejkrásnější symbol vánoc VÁ-
NOČNÍ STROMEK se začal v  našich domác-
nostech objevovat mnohem později, asi před 
dvěma sty lety a velké vánoční stromy se ve 
městech stavěly a zdobily na začátku minulé-
ho zdobení. Tyto stromy byly hlavně součástí 
charitativních a sportovních akcí. K Vánocům 
patřily i další zvyky – posílání vánočních po-
hlednic, nakupování a dávání dárků od Miku-
láše, Ježíška, jinde Dědy Mráze, Santa Klause 
apod. Samozřejmou událostí bylo a také je ko-
ledování o Třech králích, které má v poslední 
době charitativní a záslužnou úlohu.

Nyní jako obvykle vás seznámím s  aktivita-
mi obce v  roce 2023. Jednou z  největších 
akcí koncem roku byla provedena oprava 
mostu ev.č. 5c-M1 za cenu 1.378.698,20 Kč. 
Opravu provedl SART – stavby a rekonstruk-
ce a.s. Šumperk. Další významnou akcí bylo 

pořízení změny č. 3 územního plánu za cenu 
232.000,-  Kč, letní kino za cenu 70.000,- Kč, 
dodání do domácností 296 ks očipovaných 
plastových nádob na plast, 58 ks komposté-
rů a 6 ks kontejnerů na papír a plast za cenu 
861.326,40 Kč, dále byly očipovány nádoby 
na svoz komunálního odpadu. V  rámci stej-
ného projektu byly pořízeny plastové ke-
límky  1.000 ks 0,5l a  500 ks termo kelímků  
0,2 dcl za cenu 94.380,- Kč.  
Byla zpracována projektová dokumentace 
na umístění FVE na střechu hlavní budovy 
ZŠ Hrabišín, projektová dokumentace na re-
konstrukci MŠ  Hrabišín za cenu 331.801,- Kč. 
Následně se neustále jedná o projektové do-
kumentace na výstavbu cyklostezky Hrabišín 
– Nový Malín. Stále není ukončeno dědické 
řízení zemřelého vlastníka pozemku. 
V  měsíci prosinci bude provedena foukaná 
izolace na hlavní budově ZŠ Hrabišín za cenu 
480.358,- Kč. Stavební práce bude provádět 
firma W.H.A. systém, spol. s r.o. Šumperk. Tak-
též byla v základní škole provedena  výměna  
rozvodů vody za cenu 411.584,- Kč, kterou 
provedl p. Ivan Tichý. Provádí se rekonstruk-
ce a  doplnění veřejného osvětlení za cenu 
500.135,50 Kč.
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Tříkrálová sbírka
V roce 2024 se v naší obci opět uskuteční 
v  termínu od 2.1. do 14.1. 2024 Tříkrálo-
vá sbírka. Přesný termín bude upřesněn. 
Sbírku pořádá Charita Zábřeh.

Děkujeme občanům za finanční příspěvek.

Odečet  
spotřeby vody
První týden v měsíci lednu 2024 bude 
zaměstnanci obce prováděn dálkový 
odečet spotřeby vody za 2. pololetí 2023. 
Díky moderním vodoměrům nebudeme 
potřebovat osobní přítomnost.

Provozní doba 
OÚ po dobu 
vánočních svátků
 
22.12.2023  –  01.01. 2024 - ZAVŘENO
02.01. 2024 - OTEVŘENO

POŠTA PARTNER 
Hrabišín 
 
27. 12. – 28. 12. 2023  - ZAVŘENO
29.12. 2023 od  8:00 - 11:00 hod  - OTEVŘENO

Plán svozů odpadů v roce 2024
Komunální odpad Plasty

LEDEN 02.01., 15.01., 29.01. 25.01.

ÚNOR 12.02., 26.02. 29.02.

BŘEZEN 11.03., 25.03. 28.03.

DUBEN 08.04., 22.04. 25.04.

KVĚTEN 06.05., 25.05. 30.05.

ČERVEN 03.06., 17.06. 27.06.

ČERVENEC 01.07., 15.07., 29.07. 25.07.

SRPEN 12.08., 26.08. 29.08.

ZÁŘÍ 09.09., 23.09. 26.09.

ŘÍJEN 07.10., 21.10. 31.10.

LISTOPAD 04.11., 18.11. 28.11.

PROSINEC 02.12., 16.12., 30.12. prosinec bude upřesněn

Omlouváme se občanům za omezová-
ní provozu obecního úřadu a  to z  tech-
nických důvodů. Probíhá výměna kotlů 
a  v  prostorách budovy OÚ nelze topit, 
proto částečně omezujeme provoz.

Děkujeme za pochopení.
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BIOODPAD
Vývoz bude dle potřeby po celý rok. Došlo k posílení počtu kontejnerů o nově umís-
těný na parkovišti za OÚ. 

Nádoby na svoz komunálního odpadu od 01.01. 2024 musí být očipovány. 
Na svoz plastů je nutné používat očipovanou popelnici obdrženou od obce  
– černá se žlutým víkem. 

Vzhledem k současné situaci zdražování veškerých vstupních komodit a změn sazeb 
DPH musela i obec Hrabišín přistoupit k přecenění následujících místních poplatků 
v roce 2024:

Splatnost
místních poplatků
Splatnost místních poplatků (vodné, pes, 
nájem vodoměrů) je do 31.3. a do 30.9. v da-
ném roce. Platby si můžete rozdělit i na více 
splátek, popř. požádat obec o splátkový ka-
lendář, kde si předem dohodnete rozvržení 
úhrad a  výši splátek. Nebudete tak vysta-
veni riziku obdržení výměru s  navýšením 
poplatku o 20 % za nedodržení data úhrady.

Upozornění!
Někteří občané nemají doposud 
zaplaceny poplatky za rok 2023. 
Poslední termín úhrady těchto 
nedoplatků je do 05.01. 2024.  
Po tomto termínu budou neuhrazené 
poplatky vymáhány soudní cestou.

Plesová  
sezóna 2024

19.01. 2024 TJ SOKOL

02.03. 2024 SDH

15.03. 2024 SRPŠ

Srdečně zvou pořadatelé.

Poplatek Variabilní symbol 

Vodné 23102111

Nájem vodoměru 23102133

Pes 1341

Komunální odpad 1337

Palivové dřevo a doprava  10312111

Nájem hrobového místa 36322111

Pronájem pozemku 36392131

VŽDY UVÁDĚJTE  SPECIFICKÝ SYMBOL,  kterým je Vaše ČÍSLO DOMU 

Vodné 45,- Kč/m3

Palivové dříví:

měkké dřevo 800,- Kč/1. p.r.m.

tvrdé dřevo 1.100,- Kč/1. p.r.m.

NA ÚČET OBCE U ČSOB :
260246410 / 0300

Ze stejných důvodů došlo i ke zvýšení sazby pro svazek obcí Povodí Loučka za 
stočné ve výši 1.820,- Kč/osoba/rok. 

Dále dochází od 01.01. 2024 ke změně systému poplatků za svoz komunální-
ho odpadu, kde se již nebude používat svozová známka, ale bude poplatek na 
osobu a rok ve výši 800,- Kč. Tato částka může být snížena za třídění a snížení 
objemu odpadu z domácnosti o ekobody v hodnotě 10,- Kč/1 ekobod. Koneč-
nou výši vašeho poplatku naleznete na stránkách www.mojeodpadky.cz ve va-
šem odpadovém účtu. 

Zároveň upozorňujeme občany na splatnost poplatku za stočné do 31.12. 2024. Pro 
úhradu poplatku můžete zvolit také bezhotovostní převod, který se zasílá přímo na 
účet Svazku obcí Povodí Loučka: 198944532 / 0300 
Variabilní symbol si vyžádejte v kanceláři obecního úřadu.
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Nový odpadový  
systém MESOH
Hrabišín dosáhl úspěchu při zavádění nového odpadového systému 
MESOH. Podle nedávného vyhodnocení pilotního projektu se do 
systému zapojilo více než 90 % občanů, což je jeden z nejlepších 
výsledků, který společnost Mojeodpadky.cz provozující systém pro 
tříděný odpadu eviduje.

Během pilotního období, které trvalo od srpna do listopadu, občané 
Hrabišína prokázali svůj zájem o třídění odpadů. Toto období bylo zá-
sadní pro nastavení finanční stránky projektu ve smyslu nastavení plateb 
a slev. Průměrná úspora na osobu a rok dosáhla částky 180 Kč. S ohle-
dem na rostoucí náklady bylo nezbytné stanovit horní hranici poplatku 
na osobu pro rok 2024 ve výši 800 Kč na osobu. Ovšem s přihlédnutím 
k průměrné úspoře ze začátku pilotního projektu bude průměrný popla-
tek na rok 2024 činit 620 Kč na osobu a rok.
Jedním z klíčových motivátorů pro občany je možnost získat slevu až  
70 % za aktivní účast v třídění odpadů v roce 2024. Tato sleva se následně 
promítne do sníženého poplatku v následujícím roce. To podtrhuje důle-
žitost třídění odpadů a snižování jeho produkce.
Systém MESOH se zaměřuje nejen na poskytování slev, ale také na pod-
poru preventivních opatření proti vzniku odpadu, zejména směsného 
komunálního odpadu. Zákony stanovují maximální limity množství 
směsného odpadu na občana, a obce jsou povinny zajistit, aby se toto 
množství každý rok snižovalo. Překročení stanovených limitů může obci 
přinést vysoké sankce, což zdůrazňuje nutnost aktivního zapojení obča-
nů v procesu třídění.
Systém MESOH nebyl zaveden jen na „počítání slev“. Ale slevy, které díky 
tomuto systému občané dostanou, Vás mají motivovat k tomu, aby jste 
se do třídění pustili, jak se říká, od podlahy. Dále Vás tento systém má 
motivovat k předcházení vzniku odpadů, a to především směsného ko-
munálního odpadů (černá popelnice). Dle zákona musí obce zajistit, aby 
množství směsného odpadu bylo každý rok nižší a jsou tímto zákonem 
stanoveny i maximální množství na občana. Pro příklad je stanoveno, 
že za rok 2024 musí být množství skládkovaného směsného dopadu  
170 kg na osobu. Pokud tento limit bude překročen, tak obec bude pla-
tit poměrně velké sankce. Pro příklad skládkovné je cca 500Kč za tunu 
a v případě překročení zmíněného limitu je skládkovné stanoveno na 
cca 1500Kč za tunu (tedy zhruba trojnásobek). Na tomto příkladu vidíte, 
že sankce jsou opravdu „vražedné“. Jen pro informaci v naší obci máme 
za loňský rok bezmála 200kg směsného odpadu na osobu. Je tedy 
opravdu nutné se snažit snížit množství směsného komunálního od-
padu. Pokud se nám podaří snížit množství pod zákonem stanovenou 
hranici, tak se sníží kompletní náklady na svoz odpadů a rozhodně to 
poznají všichni občané na výši poplatků na další roky.

Václav Ston

Proč jsme  
se zapojili do MESOH

Úkoly pro každého  
z nás pro rok 2024

víme, kolik popelnic bylo svozovou 
firmou skutečně vyvezeno1.

motivujeme občany  
k lepšímu třídění2.

snížit množství směsného  
odpadu na 170kg za osobu1.

kompostovat2.

kontrolovat odpadový účet  
- aby nedošlo k navýšené fakturaci3.



HRABIŠÍNSKÉ NOVINY • PROSINEC 2023                                                                                                                    5

Posezení se seniory
Každoročně se pro seniory pořádá  odpolední 
posezení s  příjemným programem, 
občerstvením a  setkáním se známými 
a  kamarády. V  letošním roce se setkání 
uskutečnilo dne 13.10. 2023 v 16:00 hod. 
v místní kulturním domě. Tuto kulturní akci 
pořádá Zastupitelstvo obce Hrabišín v čele 
s paní starostkou Ladislavou Holoušovou 
a členy místních složek  SDH  a TJ Sokol. Tímto 
za veškerou spolupráci děkuji.

Součástí programu bylo vystoupení hra-
bišínských žen. Za vystoupení jim tímto 
děkujeme. Poté seniorům hrála k  tanci 
a poslechu hudební skupina TOBY BAND. 
Hudba vyzývala k tanci a naši starší spo-
luobčané se mohli bavit v rámci přichys-
taného programu, nebo si jen tak do 
pozdních večerních hodin popovídat se 
svými vrstevníky.  Součástí setkání bylo 
bohaté občerstvení podávané zastupite-
li obce. 
Doufáme, že jste se dobře bavili a příští 
rok opět nashledanou.

Vítání občánků
Dne 27.10. 2023 byli na obecním úřadě 
slavnostně přivítáni nejmladší obyvatelé 
naší obce, kteří se narodili v roce 2022 - 
2023. Společně s rodiči je přivítala nejprve 
paní Pavlína Štelcová, a slavností projev 
přednesla starostka obce paní Ladislava 
Holoušová, která jim po podpisu do knihy 
předala květiny a drobné dárky. Nakonec 
proběhlo společné focení. 

Narození: 
Alžběta Faltýnková
Milan Ševčík
Sabina Hlavinková
Sofie Hejlová
Eliška Spáčilová 
Rozálie Kašparová
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Zprávy 
z mateřské školy
Polovina školního roku už je skoro za 
námi, čas rychle letí  a v mateřské škole 
se neustále něco děje. Společně se teď za 
prožitým časem ohlédneme. V měsíci září 
jsme se mezi sebou vzájemně poznávali 
a seznamovali se, překvapivě rychle se 
nové děti adaptovaly a začala vznikat 
první přátelství. Na začátku školního 
roku byla pro děti připravena beseda 
s  odborníkem na téma bezpečného 
chování v mateřské škole a divadelní 
představení o  Červené karkulce. Pro 
podporu mezigeneračních vztahů 
a rozvoji čtenářské gramotnosti nás od 
měsíce října začala v  mateřské škole 
navštěvovat pohádková babička, která 
jednou měsíčně dětem předčítá pohádky 
a vypráví prožité příběhy.

Jelikož v měsíci   říjnu se dařilo větrům, vy-
dali jsme se s dětmi na putování za ztrace-
ným dračím ocáskem, kde jsme po úspěš-
ném splnění úkolů našli ukrytý poklad. Pro 

rodiče s dětmi byla také připravena drakiá-
da s různými soutěžními disciplínami. Také 
jsme se společně s  rodiči setkali na tradič-
ních podzimních dílničkách, kde si rodiče 
s  dětmi vyrobili krásné podzimní lucerny 
a  strašáky. V  rámci inovativního vzdělává-
ní byl pro děti naplánován projektový den 
„den stromů“, kde se děti dozvěděly nové 
poznatky o  rostlinách a  vyzkoušely si zají-
mavé pokusy. Na závěr měsíce jsme s dětmi 
oslavili Halloween, kdy pro děti bylo připra-
veno zábavné dopoledne. Děti se seznámily 
také s tradicí Dušiček, kdy jsme se společně 
vydali procházkou na místní hřbitov zapálit 
svíčku. V  listopadu čekal na děti projekto-
vý den s odborníkem na muzikodrama, na 
téma „Strašidel se nebojíme“ nebo projek-
tový den autorské čtení s  Lenkou Jakešo-
vou. V letošním školním roce se snažíme za-
členit do vzdělávání digitální kompetenci, 
ke které využíváme nově pořízené digitální 
pomůcky (Blueboty, digitální vláček, tablety 
a interaktivní kufřík). V rámci podpory vyu-
žívání digitálních technologií byl pro děti 
přichystán projektový den s  odborníkem 
„programování bluebotů“. 
A než jsme se nadáli, je tu prosinec. Navští-
vil nás Mikuláš se svými pomocníky, andě-

ly i  spoustou hodných čertů a  děti bohatě 
obdaroval. Děti byly statečné a na oplátku 
zazpívaly naučené písničky a básně. Setka-
li jsme se také na vánočním tvoření, kde si 
rodiče s dětmi vyrobili krásné vánoční svíc-
ny. U  nás v  mateřské škole již začíná vlád-
nout vánoční atmosféra, svítí světýlka, děti 
nazdobily stromeček, z trouby se line vůně 
cukroví, které děti pečou podle malovaných 
receptů, nástěnku zdobí vánoční výrobky 
a  ze tříd zní vánoční písně a  koledy, které 
děti pilně trénují na vystoupení k vánoční-
mu posezení s  rodiči. Poté již nastane ten 
správný čas, čekání na Ježíška…. Copak 
nám letos nadělí? 

Na závěr mi dovolte, abych poděkova-
la všem rodičům za skvělou spolupráci 
a sponzorství NAŠÍ ŠKOLIČKY. 

A  Vám všem přejeme veselé Vánoce plné 
pohody a  splněných přání, dětem boha-
tého Ježíška a  do nového roku především 
hodně zdraví a úspěchů.

 
 

Za děti a kolektiv mateřské školy
Bc. Boráková Martina
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Novinky ze 
základní školy
Milí rodiče, vážení občané,
polovina školního roku bude pomalu za 
námi, a proto bych Vás krátce informoval 
o několika nejzajímavějších událostech 
v naší škole. Škola má v novinách omezený 
prostor, a  proto není možné vypsat 
všechny aktivity pořádané školou. Pokud 
si chce někdo prohlédnout všechny akce 
pořádané ve škole, tak na stránkách 
www.zshrabisin.cz najde všechny články, 
fotogalerie a videa.

Na začátku září proběhlo tradiční slavnost-
ní zahájení nového školního roku za účasti 
paní starostky. Tento rok jsme do naší školy 
přivítali patnáct nadšených prvňáčků, kte-
ré do školních lavic zavedli žáci devátých 
tříd. Do šesté třídy nastoupili čtyři noví žáci 
z Brníčka, které jsme také srdečně přivíta-
li. Doufám, že všichni žáci budou ve škole 
spokojeni a budou dosahovat dobrých vý-
sledků ve svém vzdělávání.
Začátkem září proběhla dvoudenní en-
vironmentální a  přírodovědná exkurze 
v  Mladoňově pro žáky prvního stupně. 
Během tohoto pobytu žáci absolvovali ně-
kolik sportovních a  dovednostních aktivit 
pod vedením zkušených instruktorů z Mla-
doňova. Žáci podnikli i několik naučně po-
znávacích vycházek po okolí Mladoňova. 
V  rámci pobytu docházelo ke stmelování 
kolektivu. 
V pátek 29. 09. proběhl na škole projekto-
vý den s  názvem „Když je pěkně uklizeno 
v naší obci“. Nejprve žáci osmé a deváté tří-
dy první dvě hodiny společně diskutovali 
a  řešili problematiku environmentálního 
vzdělávání (odpady, recyklace, skládky, 
chování v  přírodě, negativní dopady zne-
čištění vody a  ovzduší, ohrožené druhy 
živočichů a  rostlin). Žáci se rozdělili do 
skupin a  pracovali s  tablety, notebooky, 
mapami, pracovními listy, zhlédli výuková 
videa. Každá skupina si připravila krátkou 
prezentaci, ve které vysvětlila důležitost 
ochrany našeho životního prostředí. Další 
dvě vyučovací hodiny se žáci rozdělili do 
skupin a  zapojili se do úklidu naší obce 
v  blízkosti školy. První skupinka prošla 
horní část Hrabišína a  posbírala odpad-
ky v okolí cesty a chodníků. A nebylo jich 
málo. Druhá skupinka nafasovala rukavice, 

kolečka a nářadí a jejich cílem byl chodník 
a cesta od školy po školku. Vybavení nářa-
dím a reflexními vestami se vydali do prá-
ce. Práce jim šla pěkně od ruky. Byla to pro 
všechny netradiční výuka, ale čas strávený 
prací na čerstvém vzduchu, při společném 
povídání jim rychle utekl. Smyslem tohoto 
projektového dne bylo u žáků zvýšit jejich 
kladný vztah k životnímu prostředí a každý 
si měl uvědomit, že pokud se všichni bude-
me chovat k přírodě zodpovědně a nebu-
deme ji zbytečně znečišťovat, tak se nám 
všem bude žít mnohem lépe.
Ve středu 4. října se žáci osmé a  deváté 
třídy vydali na exkurzi do koncentrační-
ho tábora do Osvětimi. Nejprve navštívili 
část Auschwitz I. Zde stála původně polská 
kasárna. Při vstupu do tábora je vítal ná-
pis Arbeit macht frei ( práce osvobozuje). 
Postupně si prohlédli jednotlivé části tá-
bora, viděli řadu dochovaných věcí býva-
lých vězňů, a  také pece, ve kterých končil 
život tisíců lidí. Nachází se zde osobní věci 
vězňů, kufry, oblečení, boty, vlasy… Prošli 
jsme si jednotlivé budovy, které nám do-
kreslují tehdejší život v  táboře. Celá pro-
hlídka byla doprovázena velmi zajímavým 
výkladem, při kterém mnohdy běhal mráz 
po zádech. Poté se všichni přesunuli do 
druhé části tábora Auschwitz II – Březinka. 
Je vzdálen asi tři kilometry od hlavního 
tábora. Do Březinky přijížděly vlaky, které 
dovážely vězně a zde probíhala hlavní se-
lekce – lidé byli rozřazováni do dvou sku-
pin – ta, která byla určena k práci a druhá 
šla přímo do plynových komor. Každý člo-
věk by měl toto místo alespoň jednou za 
život navštívit a uvědomit si, jaké hrůzy se 
zde odehrávaly. Osvětim by měla být varo-
váním pro nás a další generace, aby nikdy 
v budoucnu k podobným katastrofám ne-
docházelo.
Ve středu 25. října uspořádala školní dru-
žina Drakiádu na fotbalovém hřišti v  Hra-
bišíně. Do akce se zapojili žáci z  prvního 
stupně a  také některé děti z  mateřské 
školy za účasti svých rodičů. Pro účastníky 
byly připraveny různé zábavné soutěže, při 
kterých si všichni užili spoustu zábavy. Pak 
došlo na pouštění draků, kde se hodnotil 
vzhled i  originalita. Na závěr došlo k  vy-
hlášení vítězů v  jednotlivých kategoriích. 
Jediným nedostatkem této povedené akce 
bylo počasí. Vítr byl hodně slabý, takže 
bylo potřeba více běhání, aby se drak do-
stal do vzduchu. Příští rok nám snad bude 
více foukat.

Ve středu 15. listopadu proběhla na naší 
škole Ředitelská akademie za osobní účas-
ti 30 ředitelů z mohelnického, zábřežského 
a šumperského regionu. Ředitelé navštívili 
nejdříve MŠ, kde proběhla diskuze o  vyu-
žívání digitálních technologií a jejich prak-
tickém používání při vzdělávání dětí. Ná-
sledně všichni přešli na ZŠ, kde proběhla 
prohlídka školy a praktická ukázka využití 
programu WordWall v  první třídě. Násle-
doval workshop o  práci ICT koordinátora, 
digitálních kompetencích, využívání digi-
tálních technologií a aplikací na naší škole. 
Na závěr workshopu si vyzkoušeli aplika-
ci Kahoot pro zábavné testování v rámci 
soutěže. Všichni ředitelé kladně hodnotili 
vybavenost školy, využívání digitálních 
technologií a  odborný přístup k  výuce. 
Účastnici ocenili, že škola využívá vlastní 
zdroje zeleniny vypěstované na školním 
pozemku, ze kterých žáci pod dohledem 
pedagogických pracovníků vyrábí různé 
potravinové produkty, které účastnici také 
ochutnali.  Kladné ohlasy k této mimořád-
ně povedené akci jsou k nahlédnutí na fa-
cebookových stránkách MAP.   
Ve středu 7. prosince proběhl pro žaky 
osmé a deváté třídy projektový den – Po-
stav svou školu v  MineCraftu. Každý žák 
zjistil základní informace z  katastru ne-
movitostí o  naší školní budově a  připravil 
si fotografie školy pro modelování školy. 
Poté došlo na rozdělení do několika týmů. 
Každý tým měl svého vedoucího, který 
řídil stavbu naší školy a  rozděloval úkoly 
ostatním členům v  týmu. Škola vytvořena 
v  prostředí Minecraft Education Edition 
byla skutečnou kopií naší školy. Některé 
modely byly opravdu velmi povedené. 
Tato aktivita rozvijí sociální kompetence, 
práce v týmech a dovednosti v oblasti 3D 
modelování. K vytvořeným modelům školy 
bude ještě vytvořeno komentované video 
s virtuální prohlídkou školy, které bude ke 
zhlédnutí na školních stránkách.
Na závěr chci všem popřát šťastné a vese-
lé prožití vánoční svátků. Také přeji všem 
hodně pevného zdraví v novém roce. Dě-
kuji také lidem, kteří se školou spolupra-
cují, pomáhají a aktivně ji podporují. Také 
děkuji obci Hrabišín za podporu školy a za 
podporování projektů, které zlepšují pod-
mínky pro výuku.

Přeji všem pevné zdraví.
 

Ing. Roman Hanák

www.zshrabisin.cz
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SDH Hrabišín
Dovolte, abychom vás informovali o dění 
ve sboru dobrovolných hasičů za druhé 
pololetí roku 2023.  Právě období od června 
do konce roku bývá z naší rozsáhlé činnosti 
nejvíce náročné. V červnu svoji soutěžní 
činnost dokončují mladí hasiči a do toho se 
nám naplno rozjíždějí soutěže dospělých, 

abychom si to v září zase vyměnili. I letos 
se nám podařilo obsadit všechny dospělé 
kategorie a jak bývá našim zvykem, zaútočili 
jsme na příčky nejvyšší. A když říkám na 
nejvyšší, tak tím myslím na ty úplně nejvyšší. 
Skvělé pocity jsme jako sbor zažili hlavně na 
dvou závodech, a to v Sobotíně a Brníčku, 
kde jsme ve všech třech kategoriích zvítězili 
a to se opravdu hned tak nevidí.

Mužský tým se v  nezměněné sestavě 
zúčastnil celkem 24 soutěží, stejně jako 
v  roce předešlém. Ve dvanácti případech, 
takže na každé druhé soutěži, jsme vy-
bojovali místo na takzvané bedně a  se-
dmkrát to bylo místo první. Prioritním 
seriálem, kterého jsme se zúčastňovali, 
v  tomto roce byla Biomac Hanácká extra-
liga. Ale z  dvanácti soutěží jsme zazna-
menali 3 neplatné pokusy, a  tak celkové  
3. místo bylo maximem možného. Dru-
hým pravidelným seriálem, ve kterém 
jsme bojovali a bodovali, byla naše okresní 
liga s názvem Velká cena okresu Šumperk 
Holba cup, byl to již 27. ročník a my jsme 
jej 13x vyhráli! Ale letos to nevyšlo. Opět 
za to můžou neplatné pokusy, ať už vinou 
individuální chyby, případně technické zá-
vady. A  tak jsme i  tady obsadili celkovou  
3. příčku…
A  jak se vedlo našim děvčatům? Sezóna 
2023 pro nás byla v  mnoha věcech velmi 
úspěšná. Již druhým rokem jsme si obhájily 
titul mistryň Velké ceny Holba Cupu a popr-
vé jsme se staly vicemistryněmi Hanácké ex-
traligy, ve které jsme si letos utrhly nejlepší 
čas ze všech týmů. Také jsme lámaly rekordy 
drah, například na soutěži Velké ceny Pros-
tějovska v Soběsukách, po které zaujímáme 
druhé místo v  žebříčku rekordů této ligy. 
V říjnu jsme se zúčastnily 2. největší soutě-
že v  ČR Hoštický pohár a  naše proudařka, 
Nikola Motlíčková, se objevila v  síni slávy  

TJ SOKOL Hrabišín
Vážení spoluobčané, přátelé, dovolte mi 
Vás informovat o dění  v TJ Sokol Hrabišín 
za období 2.pololetí roku 2023.

Z  akcí, které v  tomto období proběhly mi 
dovolte vyjmenovat „Memoriál Pepy Grepla“, 
který měl letos výročí a to již desátý ročník. Při 
této příležitosti nechal TJ SOKOL Hrabišín vy-
tvořit trika v duchu tohoto turnaje, které byly 
předány rodině Pepy a bylo vidět, že jim tento 
dar udělal radost.
Dále Obec Hrabišín ve spolupráci s TJ sokol 
Hrabišín, pořádala promítání letního kina na 
hřišti a  to celkem ve čtyřech termínech, kdy 
si občané mohli vybrat hlasováním film, který 
chtějí shlédnout. Za mě to mělo velkou úspěš-
nost a všichni si tento zážitek určitě užili.

V  listopadu proběhla brigáda pro Obec 
Hrabišín kdy naši členové šli do lesa vyčistit 
prostory po kácení stromů. Díky všem kteří 
se zúčastnili, neodradilo je škaredé počasí 
a určitě udělali kus práce.
Pokud se poohlédneme za výsledky našeho 
fotbalového týmu mužů v této sezóně, náš 
tým se umístil na 4.místě tabulky VSJ Me-
chanizace s.r.o. – 3.třída s  19 body a  skore 
24:8. Je vidět, že kluci makají a  pomalu se 
dostávají na přední příčky tabulky. Věřím, 
že se trenérovi a  klukům bude dále dařit 
a umístí se na nejvyšším místě tabulky. Co 
se týče statistiky nejlepších střelců musím 
zmínit, že na celkovém  třetím místě se 
umístil náš hráč David Hejl.
Samozřejmě nesmíme zapomenout na naše 
nejmenší a to  konkrétně na mladší příprav-
ku. Naší malí borci se posouvají stále k lepším 
výsledkům a umístili se z dvanácti mužstev 

na krásném pátém místě se skorem 135:63. 
Také se zúčastnili turnaje v  Rapotíně, kde 
z pěti zápasů prohráli jen jeden a to z vítěz-
ným mužstvem Bohdíkova a skončili tak na 
druhém místě. Je vidět, že píle našich trenérů 
a dětí sklízí ovoce a přeji jim hodně úspěchů 
v další práci. Samozřejmě chceme stále roz-
šiřovat své řady.  Chtěl bych tímto poprosit 
rodiče, aby své děti neváhali přihlásit do 
našeho spolku a tím pomohli rozvíjet sport 
v naší obci.
Na závěr bych chtěl poděkovat všem sponzo-
rům a Obci Hrabišín za podporu sportu v naší 
obci. Vám všem bych chtěl popřát pevné zdra-
ví, krásné prožití svátků a pozvat Vás na ples  
TJ Sokol Hrabišín, který se bude konat  
19.1. 2024.

Za TJ Sokol Hrabišín  
Tomáš Ptáček
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tohoto závodu se  setřikem v  čase 
16:46.  Celkově jsme se umístily na bedně 
15x z  toho 12x na prvním místě! Sezónu 
hodnotíme jako vydařenou a už se těšíme 
na tu další. 

Pozadu nezůstali ani veteráni: partička našich 
nejstarších „sporťáků“ měla první tři závody 
trochu zahřívací, resp. nás trápila nespoleh-
livost veteránského stroje. Ale pak jsme to 
nakopli a  vítězství se jenom hrnula. Celko-
vě jsme se zúčastnili 11 závodů a  v  8 přípa-
dech jsme zvítězili! Samozřejmě jsme vyhráli 
celý okresní seriál, a  to rekordním počtem  
88 bodů z 90 možných.

Více informací a konečné tabulky najdete na: 
http://holbacupsumperk-cz.webnode.cz/                  
https://www.biomac-hanackaextraliga.cz/

Mladí hasiči
Se začátkem září začíná nejen nový 
školní rok, ale také nová hasičská 
sezona, konkrétně její podzimní část, 
která je pestře nabitá. Pojďme se teď 
podívat na jednotlivé závody, které jsme 
absolvovali. Sezónu jsme odstartovali 
závody v  Sudkově 16.9., a  to velmi 
netradičně. 

Jednalo se o  závody takzvaně nanečis-
to, jelikož se změnily celorepublikové 

směrnice a my jsme se museli učit nové 
věci. Děti, vedoucí, ale i  rozhodčí. Mu-
sím však říct, že jsme se s  tím všichni 
statečně poprali a  stále pereme. O  čtr-
náct dní později v  Horní Studénkách 
nás čekal Závod hasičské všestrannosti 
a  brannosti, kde se již soutěžilo naost-
ro. Akorát počasí, tak to, vůbec nepřá-
lo. Zima a  celý den déšť. I  tak jsme vše 
zvládli a  doběhli jsme si pro krásné 13. 
místo. Ani jsme si nevydechli a  už už 
jsme byli na tradičním Šumperském 
Soptíku, který se každoročně koná první 
říjnovou sobotu na tartanovém oválu. 

Tři dráhy, spousta závodníků a  snaha 
získat co nejlepší umístění a  v  našem 
případě především zkušenosti. V  kate-
gorii přípravka náš sbor reprezentovali: 
Veronika Bartošová, Jonáš Bílek, Teodor 
Šindler, Adéla Procházková, Kristýna 
Spoustová a  Štěpán Knápek. V  katego-
rii mladší holky  a  mladší kluci to byli: 
Eliška Kobzová, Julie Bílková, Dominik 
Chlup, Jakub Spousta a  Šimon Zouhar. 
Za kategorii starší kluky nás pak repre-
zentoval Jakub Zouhar. Z  celého týmu 
se nejvíce zařadilo Veronice Bartošové, 
která ve své kategorii obsadila s  časem 
24,46 s  krásné 5.místo, gratulujeme 
a  děkujeme! Po náročném startu sezó-
ny jsme si také dopřáli výlet na bazén 
do Losin, kde jsme si užili spoustu leg-
race. V  prosinci jsme se pak zúčastnili 
domácích závodů konaných v  KD Hra-
bišín. Závody byly pouze pro kategorii 
starších a  tak jsme naše dva matadory  
Jakuba Zouhara a Daniela Ungera dopl-
nili našimi nejmenšími. Poprvé jste nás 
také mohli vidět v nových dresech v bar-
vách obce, na které nám přispěla firma 
MUFFIK a  chtěli bychom jí tímto ještě 
jednou všichni poděkovat. DĚKUJEME! 
Závěrem bychom chtěli poděkovat všem 
dětem za vzornou reprezentaci a popřát 
jim, ale i vám všem ostatním krásné vá-
noční svátky. Současně zveme i  ostatní 
děti, aby se k  nám připojily. Trénujeme 
každou středu od 16:00 v  tělocvičně  
ZŠ Hrabišín a budeme rádi za nové posi-
ly do týmu! Tak třeba v příštím roce ahoj!

Aktivity hasičů na 
kulturních akcích
Místní hasiči, svoji činnost však nesou-
středí jen na sport, ale věnují se celé řadě 
jiných aktivit. Tou nejznámější je kultura 
v obci. 

O  Čarodějnickém reji jsem vás informoval 
již v minulém vydání HN. Druhou význam-
nou akcí, vyhlášenou v  širokém okolí, jsou 
červencové Vepřové hody. Zabere to ne-

skutečného času, přípravy mnoho týdnů 
a postupně dnů předem, velké množství 
dobrovolníků, už si nevystačíme z  vlast-
ními členy, to je to, co není až tak vidět. 
Tentokrát nám vyšlo i  počasí a  návštěv-
nost byla více než dobrá, vše se snědlo, 
a  vypilo a  to jsme rádi. Takže děkujeme 
všem, kteří přišli a  ještě větší díky patří 
všem těm, kteří přiložili ruku k dílu. Dal-
ší, tentokrát společensko – sportovní 
akce, které hostil náš areál, a  na kterou 
pravidelně zveme občany byly hasičské 
soutěže chcete-li závody, v královské dis-
ciplíně požárním útoku. V polovině červ-

na měli své finále mladí hasiči. A druhou 
srpnovou sobotu to byla velká pohárová 
soutěž dospělých. Podruhé jsme pořádali 
tuto soutěž zařazenou nejen do tradiční 
Velké ceny okresu Šumperk, ale body se 
rozdávali i do Biomac Hanácké extraligy, 
což se projevilo ve větší startovní listině, 
konkurenci a tím pádem i sportovní kva-
litě. Po roční odmlce jsme také uspořáda-
li finále okresní ligy, kde startují nejlepší 
týmy dané kategorie. Týmům, a  věřím, 
že i vám divákům, se u nás na areále líbí. 
Není to jen hezkým prostředím, ale také 
kvalitním občerstvením.
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Ostatní činnosti  
SDH Hrabišín
Pracujeme pravidelně ve zbrojnici na 
údržbě a zdokonalení techniky a  její pří-
pravě na zimní provoz. Výjezdová jednot-
ka v letošním roce vyjížděla zatím k osmi 
událostem, převážně k  technickým zása-
hům, ale byly to i 2 požáry. Další hodiny 
svého času věnujeme školení, hlavně veli-
telé museli své vědomosti povrdit zkouš-
kami na stanici HZS Šumperk. 

Díky dotaci z olomouckého krajského úřadu 
jsme provedli opravu a pravidelný servis na 
dopravním automobilu Iveco. Další dvě do-

tace v řádech několika statisíců jsme úspěš-
ně získali přes místní akční skupinu Šum-
perský venkov potažmo SZIF z  evropských 
fondů. Z těchto peněz dojde ke zlepšení zá-
zemí na našem areálu. Pořídili jsme mobil-
ní rozkládací přístřešky, pivní sety, plynové 
zářiče a  opláštění stávajícího přístřešku. 
Z druhé dotace dojde k výměně WC buňky.
Další činností sboru a  jejich členů v  pod-
zimním období byl závěrečný úklid a zazi-
mování areálu. Vypomohli jsme obci, brigá-
dou v lese při zalesnění paseky, dále jsme 
spolupořádali akci spojenou s rozsvícením 
vánočního stromu a naše pomoc byla také 
při setkání s důchodci v KD. No a v těchto 
dnech se snažíme připravit na naši výroční 
valnou hromadu, kde si celý tento náročný 

rok zanalyzujeme a vytyčíme si cíle do roku 
následujícího.
Závěrem chceme poděkovat za podporu 
v  naší činnosti ze strany obce a  jejího za-
stupitelstva. Poděkování patří nejen všem 
našim členům a jejím rodinám, kteří se ak-
tivně zapojují, ale už se neobejdeme bez 
pomoci dobrovolníků, kamarádů a  kama-
rádek kteří vypomáhají na našich akcích, 
takže díky.
I  v  roce následujícím 2024 se budeme 
snažit o  dobrou reprezentaci naší obce 
a  sboru na poli sportovním. Dále chceme 
jako již tradičně podpořit kulturního dění 
v  obci kvalitními zavedenými akcemi a  již 
nyní vás na ně zveme, samozřejmě je ještě 
dopředu ohlásíme tradičním způsobem...
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2. března Tradiční společenský PLES

30. dubna Čarodějnický rej

červen Požární útoky - Finále mladých hasičů

5. července Vepřové hody s hudbou

10. srpna Požární útoky, pohárová soutěž - muži, ženy, veteráni

7. září Finále okresní ligy Holba cup

prosinec Soutěž MH v KD

Co HASIČI HRABIŠÍN v roce 2024 pro Vás připravují?

Vaši hasiči přejí všem občanům Hrabišína, klidné a šťastné vánoce a do nového roku mno-
ho zdraví …

Za SDH Hrabišín  
Roman Jírů a Vendula Kvapilová

Myslivci
Vážení spoluobčané, s  blížícím se kon-
cem roku bychom se rádi poohlédli za 
naší činností během uplynulého půlroku. 
Z nejvýznamnějších akcí bychom Vás rádi 
informovali o  společném honu, který se 
konal 25. listopadu. 

Po mnoha letech, kdy jsme se na hrabišín-
ských honech brodili blátem a vodu vyléva-
li z holínek, to byl krásný den na sněhu. Na 
zahájení honu se nám dokonce rozjasnilo 
a  svítilo slunce, které se posléze ukrylo za 
sněhovou oblačnost, aby nás na výřad opět 
odměnilo svým svitem. Pro cca 50 myslivců, 
honců a  loveckých psů bylo připraveno 5 
lečí. V první leči na hranici s Libinou jsme vy-
hnali jen několik kusů srnčí zvěře a jednoho 
malého zajíce, kterého jsme nelovili. V  lese 
nad nádražím to již bylo zajímavější. Sotva 
honci se psi vlezli do leče, bylo na jejich cho-
vání znát, že divoká prasata nejsou daleko. 
Nejprve jsme vyhnali laň s kolouchem, jed-
noho zajíce a posléze honci narazili na divo-
čáky. Velkou tlupu prasat se honců podařilo 
rozdělit, takže prasata běhala z  leče všemi 
možnými směry. Kromě bachyní a selat byli 
v leči i lončáci a velký kňour. Několika úspěš-

ným střelcům se podařilo ulovit tři prasata. 
Následovalo několik lečí, ve kterých jsme 
k celkovému úlovku přidali ještě dva zajíce. 
Na slavnostním výřadu se tak za zvuků lo-
veckých fanfár vzdala pocta 5 kusům ulove-
né zvěře. Lov tedy na naše zvyklosti dopadl 
velmi úspěšně a  byl důvodem k  bujarým 
oslavám na poslední leči. Za krále honu byl 
prohlášen lovec největšího kusu černé zvě-
ře, kromě kterého byli dekorováni také nej-
lepší honec a  nejlepší psovod. Poděkování 
patří všem, kdo se podíleli na přípravě honu 
i vlastní organizaci. Věřím, že naši hosté byli 
spokojeni stejně jako my.
Kromě toho jsme se věnovali řadě drobných 
úkolů, mezi které patří budování nových my-
sliveckých zařízení, oprava starých staveb, 
péče o  myslivecký rybník, příprava krmení 
a zimní přikrmování zvěře apod. Velikou ra-
dost nám také dělá zapálenost a aktivita mla-
dých myslivců v rámci Mysliveckého kroužku 
při místní základné škole. 
V  následujícím roce 2024 nás čeká výroč-
ní členská schůze, chovatelské přehlídky 
a  bezpočet každotýdenních úkolů při péči 
o  zvěř a  její lov. Poslední srpnovou sobotu 
(31. srpna 2024) se uskuteční myslivecké od-
poledne, na které Vás tímto srdečně zveme. 
Podrobnější informace obdržíte v  průběhu 

roku. 28. září 2024 se opět po dvou letech 
uskuteční Valná hromada Honebního spole-
čenstva určená všem vlastníkům honebních 
pozemků.
Závěrem roku se také sluší poděkovat. Naše 
poděkování patří vedení obce, které přispívá 
na naši činnost a umožňuje nám se scházet 
v prostorách obecního úřadu, místním země-
dělským podnikům za spolupráci při zajišťo-
vání krmiva na zimu, základní škole za pod-
poru činnosti mysliveckého kroužku, všem 
občanům zapojujícím se do všeliké činnosti 
mysliveckého spolku, vlastníkům honebních 
pozemků za umožnění výkonu práva mysli-
vosti v jejich honitbě atd. Velký dík také patří 
rodinným příslušníkům a kamarádům našich 
členů, kteří rozšiřují naše síly při brigádách, 
zajišťují zázemí při kulturních akcích apod. 
Protože by náš spolek nebyl ničím bez zapá-
lených členek a členů, i jim patří slova díků za 
ochotu, čas, práci a finanční prostředky, kte-
ré věnují zvěři a myslivosti v krásné honitbě 
Hrabišín. Ať je všechny myslivost nadále baví 
a přináší jim radost z dobře vykonané práce.

Milí spoluobčané, přejeme Vám krásné svát-
ky a radostný rok 2024!

Dr. Jakub Drimaj
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